
 
 

‘s-Hertogenbosch, 22 oktober 2019 

 

Schriftelijke vragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren aan het college van 

Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant betreffende de rol van de provincie in de 

eiwittransitie. 

 

 

Geacht college, 

 

Middels een Statenmededeling heeft u kenbaar gemaakt het convenant Landbouw Innovatie Noord-

Brabant (LIB) de aankomende vier jaar voort te zetten.1  

 

In het bijhorende activiteitenprogramma2 wordt gesteld dat de eiwittransitie ‘nog maar aan het 
begin staat’, en dat Brabant een leidende rol kan spelen door innovaties te stimuleren. “LIB zal 
hieraan een bijdrage blijven leveren door voort te bouwen op de ervaringen hiermee uit het verleden 

met LIB-projecten zoals die voor lupine en insecten als nieuwe eiwitbron.” 

 

De transitie-analyse ‘Voorlopen in de eiwittransitie’3 laat echter zien dat de eiwittransitie al in volle 

gang is. Er zijn al veel aanjagers en coalities actief binnen de transitie, op initiatief van 

maatschappelijke organisaties, het bedrijfsleven en overheden, waaronder meerdere provincies. In 

het overzicht is echter geen initiatief uit Noord-Brabant opgenomen. Uit de analyse komt tevens naar 

voren dat de productiekant van de eiwittransitie achterloopt op de consumptiekant. Ons inziens ligt 

hier een grote kans voor onze provincie, met name als deze kansen op productie van plantaardige 

eiwitten integraal wordt betrokken in de verduurzamingsmaatregelen van de landbouw, bijvoorbeeld 

als toekomstbeeld voor (jonge) boeren. 

 

De Brabantse initiatieven op insectenkweek zijn hoofdzakelijk gericht op de productie van 

veevoeder.4 

 

Wij hebben hierover de volgende vragen. Wij hopen van harte dat deze vragen binnen twee weken 

beantwoord kunnen worden, i.v.m. de behandeling van de begroting voor 2020. 

 

1. Bent u het met ons eens dat ‘de eiwittransitie’ een verandering in ons eetpatroon, naar minder 
dierlijke en meer plantaardige eiwitten, definieert? Zo nee, wat verstaat u onder ‘de 
eiwittransitie’? 

2. Erkent u, net als het vorige college;  

- dat met meer toepassing van plantaardige eiwitten (vleesvervangers) een grote(re) bijdrage kan 

                                                           
1 https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/cpv/20191021/download?qvi=1148978  
2 https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/cpv/20191021/download?qvi=1148984  
3 https://www.newforesight.com/wp-content/uploads/2019/07/NewForesight-Voorlopen-in-de-Eiwittransitie-

Transitie-analyse-2.pdf  
4 https://www.brabantse-agrofood2020.nl/themas/eiwittransitie/insectlab/default.aspx  
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worden geleverd aan de oplossing van het wereldvoedsel- en milieuvraagstuk;  

- dat plantaardige eiwitten het milieu minder zwaar belasten dan de traditionele dierlijke 

eiwitbronnen en daarmee een veel lagere ecologische voetafdruk (hoeveelheid input zoals 

water, energie en mineralen) hebben5, en; 

- dat het gebruik van plantaardige eiwitten als vervanging van dierlijke eiwitten het grootste 

potentiële effect op verduurzaming van de landbouw heeft6? Zo nee, waarom niet? 

3. Waarop is de uitspraak (in het LIB activiteitenprogramma) gebaseerd dat de eiwittransitie nog 

maar aan het begin staat?  

4. Wat verstaat u concreet onder ‘een leidende rol spelen’; gaat het er daarbij om, om als provincie 

voor te lopen op andere provincies? Zo nee, wat verstaat u er dan onder? 

5. Een aantal provincies hebben concreet beleid gemaakt om de leidende positie in te nemen op 

het gebied van de eiwittransitie. Bent u het met ons eens dat de leidende rol in het stimuleren 

van innovaties al is ingenomen door andere provincies? Zo nee, waarom niet? 

6. Indien u voorgaande vraag met ‘ja’ beantwoord; bent u zinnens om de leidende rol te veroveren? 
Zo ja, op welke wijze? 

7. Bent u bereid om met provinciale middelen actief bij te dragen aan onderzoek naar, en 

ondersteuning van, verdienmodellen voor akkerbouwers die de overstap willen maken naar 

eiwitrijke gewassen? En bent u bereid daarnaast te faciliteren in het koppelen van de 

akkerbouwsector aan productontwikkelaars en plantaardig voedsel-producenten? Zo ja, op 

welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

8. Bent u het met ons eens dat investeringen in insectenkweek voor veevoeder niet bijdraagt aan 

de eiwittransitie, omdat het de productie van dierlijke voeding bestendigd, i.p.v. dat het de 

beoogde mindering van dierlijke eiwitconsumptie bevordert? Zo nee, waarom niet? 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Anne-Miep Vlasveld, 

Partij voor de Dieren 

                                                           
5 https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/statenstukken/download?qvi=61605  
6 https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/statenstukken/download?qvi=61996  
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